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1.náměstí v Mostě

V posledním květnovém dni byla mezi jinými i naše škola 
pozvána na akci Zkus to Ne-bezpečně. Tento projekt je zaměřen na 
mladistvé, především je má zábavnou (a zároveň poučnou) formou seznámit s úskalími řízení 
dopravních prostředků pod vlivem omamných látek. Studenti SŠDVS mají v učebním plánu jak 
úzkou spolupráci s policejními orgány, tak i zevrubný výklad právních norem a zákonů. Navíc 
dnes není výjimkou student střední školy vlastnící auto. Z tohoto důvodu bylo více než 
užitečné se takovéto akce zúčastnit.

V určený den bylo náměstí zahaleno hustým deštěm, studenti se 
schovávali v podloubí divadla a obchodního centra, připravená 
stanoviště zela prázdnotou. Zdálo se, že se akce vzhledem k počasí 
ruší. Přesto zvědavost přítomných překonala deštivé počasí a studenti 
se začali přibližovat k připraveným stanovištím. Naše škola jasně 
triumfovala počtem účastníků, jiné školy se pravdopodobně této akce 
nezúčastnily, nutno dodat, ke své vlastní škodě.

Obrovským lákadlem bylo vyzkoušet si jízdu autem s brýlemi, které simulují vliv 
drog, například marihuany nebo pervitinu. Zájemce o tuto jízdu se musel 
prokázat platným řidičským průkazem. Poté mu byly 
nasazeny „omamné“ brýle a řidič se sám snažil 
odemknout auto, poté v autě obdržel smsku, jejíž 

samotné zobrazení a následné přečtení bylo dost náročné. 
Samotná jízda byla s asistencí, ta byla mnohdy opravdu nutná. 

Velmi přínosná byla i demonstrace správného 
„motorkářského“ oblečení, pokus s odpálenou kombinézou 
znázorňující nehodu přesvědčil o nutnosti vhodného oblečení. Naše studentky, budoucí 
policistky si zapózovaly na motocyklech Městské policie i Policie ČR. 

Studenti se shodli s organizátory akce, že všechny disciplíny byly 
velmi dobře promyšlené a zajímavé. Především si ale všichni uvědomili, že 
se mnohdy sami vydávají všanc nebezpečí tím, že podcení některé z 
bezpečnostních opatření. Ve skupinkách se ještě dlouho diskutovalo o 
vlastních zážitcích a velmi často bylo slyšet rozhodnutí, že odteď to bude všechno jinak. 
Projekty tohoto typu jsou velkým přínosem, poněvadž vlastní zážitek překoná zdlouhavá 
vysvětlování.

 


